

«Ради единства греки оделись одинаковым цветом по их образу». Форма одежды Греческого пехотного полка российской армии в 1779—1797 гг.

"Greek dressed with identical color on their image for the sake of uniformity". The uniform of Greek infantry troops of the Russian army in 1779—1797

ВОЕННО-ПАТРИОТИЧЕСКОЕ ВОСПИТАНИЕ

MILITARY PATRIOTIC EDUCATION

Р.И. ПАРФЁНОВ — «И бысть сеча ту велика немцемъ и чуди».

IX межрегиональный исторический фестиваль «Собор ратных дружин в Великом Новгороде»

R.I. PARFYONOV – IX Interregional historical festival "Gathering of military troops in Veliky Novgorod"

ВОЕННАЯ ЛЕТОПИСЬ ОТЕЧЕСТВА

MILITARY CHRONICLE OF THE FATHERLAND

Из истории земского ополчения России во время Отечественной войны 1812 года
(*Публикация Е.В. ДОБЫЧИНОЙ*)

From the history of home guard of Russia during the Patriotic war of 1812

(*Publication of E.V. DOBYCHINA*)

ПРОТИВ ЛЖИ И ФАЛЬСИФИКАЦИЙ

AGAINST A LIE AND FALSIFICATION

Н.И. БАРЫШНИКОВ — «Добиться официально от Германии, чтобы Петербург полностью уничтожить...». Намерения К.-Г. Маннергейма в отношении Ленинграда

N.I. BARYSHNIKOV – "Officially to achieve from Germany to completely destroy Petersburg". Intentions of K.-G. Mannergame concerning Leningrad

С.Н. КОВАЛЁВ — Вымыслы и фальсификации в оценках роли СССР накануне и с началом Второй мировой войны

S.N. KOVALYOV – Fictions and falsifications in estimations of a role of the USSR on the eve and with the beginning of the World War II

Е.С. ЩЕРБАКОВ, А.Л. ГОЛУБЕВ — Чего не понимают «восстановители»

истории войны

E.S. SHERBAKOV, A.L. GOLUBEV – What don't understand "restorers" of the history of war

ЛОКАЛЬНЫЕ ВОЙНЫ И ВООРУЖЁННЫЕ КОНФЛИКТЫ XX—XXI вв.

LOCAL WARS AND ARMED CONFLICTS OF THE XX—XXI CENTURIES

С.Л. ТАШЛЫКОВ — Развитие и практическое использование военно-морских сил США. 1950—1970-е гг.

S.L. TASHLYKOV – Development and practical use of the US Navy. 1950—1970

В.В. КОВАЛЁВ, О.Н. МИРОШНИК — Грузино-абхазский вооружённый конфликт 1992—1993 гг.: генезис противостояния сторон и миротворческие усилия России и ООН

V.V. KOVALYOV, O.N. MIROSHNIK – The Georgian-Abkhazian confrontation of 1992—1993: genesis of the opposition of the parties and peace-making efforts of Russia and the United Nations Organization

ИСТОРИОГРАФИЯ И ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ

HISTORIOGRAPHY AND THE SOURCE STUDY

В.В. БРУЗ — Роль стран — участниц Организации Варшавского договора в созыве и проведении Совещания по безопасности и сотрудничеству в Европе

V.V. BRUZ – Role of the countries — participants of the Organization of Warsaw Pact in convocation and carrying out of Meeting on safety and cooperation in Europe

ЭКОНОМИКА И ВООРУЖЁННЫЕ СИЛЫ

ECONOMICS AND ARMED FORCES

А.В. ЛОСИК, А.Н. ЩЕРБА — Оборонно-промышленный комплекс и рыночные отношения: 1990 годы

A.V. LOSIK, A.N. SHERBA – Defensive industrial complex and market attitudes: 1990

ИЗ НЕОПУБЛИКОВАННЫХ РУКОПИСЕЙ

FROM UNPUBLISHED MANUSCRIPTS

П.М. КУРОЧКИН — Основные причины недостаточно устойчивой работы связи в начальный период войны
(*Публикация А.П. ЖАРСКОГО*)

P.M. KUROCHKIN – Main causes of not enough steady work of communication in the beginning of war
(*Publication of A.P. ZHARSKY*)

А.И. КОВТУН-СТАНКЕВИЧ — Румынские записки

(*Публикация А.А. ДЁМИНА*)

A.I. KOVTUN-STANKEVICH – The Romanian notes (*Publication of A.A. DYOMIN*)

ИЗ ИСТОРИИ ТЫЛА ВООРУЖЁННЫХ СИЛ

FROM THE HISTORY OF THE ARMED FORCES REAR SERVICES

И.А. ЛОВЕРОВ — Особенности дорожного обеспечения советских войск на территории Афганистана. 1980—1982 гг.

I.A. LOVEROV – Features of road maintance of the Soviet troops in territory of Afghanistan. 1980—1982

А. В. КИБОВСКИЙ — «Невозможно иметь больше мужества, отважности и усердия к службе, колику оное войско изъявило». Балканские славяне на службе в русской армии и флоте. 1775—1797 гг.
A.V. KIBOVSKY — "It's impossible to have more courage and diligence to service, how much the troops has shown". The Balkan Slavs on service in Russian army and navy. 1775—1797

ВОЕННОЕ И ОБЩЕСТВО

ARMY AND SOCIETY

А. В. КОЗЛОВ — Военная периодическая печать в 1945—1953 гг.
A.V. KOZLOV — Military periodic press in 1945—1953

ВОИНСКИЕ ЗРЕНИЯ. СУЖДЕНИЯ. ВЕРСИИ

STANDPOINTS. OPINIONS. VERSIONS

И. Ю. ЛАПИНА — «Временное верных сынов России ополчение» в Отечественной войне 1812 года
I.Yu. LAPINA — "Temporary home guard of faithful sons of Russia" in Patriotic war of 1812

ВОЕННАЯ ЛЕТОПИСЬ ОТЕЧЕСТВА

MILITARY CHRONICLE OF THE FATHERLAND

О. М. ФЁДОРОВА — Архивные сокровища о первой российской кругосветной экспедиции
O.M. FYODOROVA — Archival treasures about the first Russian round-the-world expedition

ВОЕННО-ПАТРИОТИЧЕСКОЕ ВОСПИТАНИЕ

MILITARY PATRIOTIC EDUCATION

А. Ю. ЗОЛОТУХИН — «Здесь русский человек стоял, советский человек». К 65-летию Курской битвы
A.Yu. ZOLOTUKHIN — "Here the Russian man stood, the Soviet man". To the 65-th anniversary of Kursk fight


МОЛОДЁЖНЫЙ ВОЕННО-ИСТОРИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ

ВОИНСКОЕ ОБУЧЕНИЕ И ВОСПИТАНИЕ

MILITARY TRAINING AND EDUCATION

Д. В. КОМКОВ, Е. Н. РУКАВИШНИКОВ — По местам боевой славы русского флота в Чёрном море и Средиземноморье
D.V. KOMKOV, E.N. RUKAVISHNIKOV — In places of fighting glory of Russian navy in Black Sea and the Mediterranean

ПО СТРАНИЦАМ РЕДКИХ ИЗДАНИЙ

IN THE PAGES OF RARE EDITIONS

А. Г. БРИКНЕР — Смерть Павла I (Публикация А. В. ОСТРОВСКОГО)
A.G. BRIKNER — Death of Pavel I (Publication of A.V. OSTROVSKY)

БИБЛИОГРАФИЯ

CRITIQUE AND BIBLIOGRAPHY

В. А. ЗОЛОТАРЕВ — Выпускники кадетских корпусов России
V.A. ZOLOTARYOV — Graduates of the Cadet schools of Russia

Е. В. ДОБЫЧИНА — Нефтепродуктообеспечение и безопасность Отечества
E.V. DOBYCHINA — Maintenance with the oil and safety of fatherland

НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ И ИНФОРМАЦИЯ

SCIENTIFIC SURVEY AND INFORMATION

КНИЖНАЯ ПОЛКА ВОЕННОГО ИСТОРИКА

THE BOOKSHELF OF A MILITARY HISTORIAN

ЗАБЫТОЕ ИМЯ

FORGOTTEN NAME

ПАМЯТНЫЕ ДАТЫ

THE MEMORABLE DATES

КОНКУРС

THE QUIZ

СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ

INFORMATION ABOUT AUTHORS

ВОЕННО-ПАТРИОТИЧЕСКОЕ ВОСПИТАНИЕ

MILITARY PATRIOTIC EDUCATION

В память о героях Второй Архипелагской экспедиции

(Публикация Н. М. ВЕРЕТЕННИКОВОЙ)

In memory of heroes of the Second Archipelago expedition (Publication of N.M. VERETENNIKOVA)

ИЗ ИСТОРИИ ФОРТИФИКАЦИИ

FROM THE HISTORY OF FORTIFICATION

Боевые укрепления Первой мировой на территории Беларусь

(Публикация Н. М. ВЕРЕТЕННИКОВОЙ)

Fortifications of the World War I in territory of Belarus (Publication of N.M. VERETENNIKOVA)